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Nové místo pro 
uložení větví 

Vážení občané, 
oznamujeme Vám zř ízení 
nového místa pro odkládání 
větví. Nové svozové místo se 
nachází u čerpací stanice, na 
okraji pozemku parc. č. 573/3, 
k.ú. Červené Janovice (viz. 
mapka). Větve je možno 
uložit po předchozí domluvě 
se starostou obce.  

Zájezd na 
Divadelní 
představení 
Pitevna 

Máte rádi komedie, nebo si 
třeba nevíte rady s vánočním 
dárkem? Určitě Vás zaujme 
nové představení Pitevna, 
které uvádí Studio Dva. Zájezd 
na představení se uskuteční 
dne 28. 2. 2025, odjezd v 

Úvodní slovo 
Vážení spoluobčané, milí přátelé, 
je to už počtvrté, kdy Vás v předvánočním čase 
zdravím ze stránek našich janovických listů. A jsem za to 
upřímně rád, že tato myšlenka, jak Vám předávat informace z 
obce v době covidové, se zachovala až do dnešních dnů. 
Právě dnes drž í te v rukou jub i le jn í desáté č í s lo 
červenojanovických listů. A k tomuto výročí se sluší poděkovat, 
poděkovat všem, kdo se na vydávání listů podílejí, všem 
redaktorům a přispěvatelům, ale hlavně Anitě a Danovi 
Krulišovým, kteří odvádějí největší kus práce. 
Tyto řádky píšu ještě v Mariánských Lázních, kde jsem na 
ozdravném pobytu, a tak až Vám budu závěrem přát pevné 
zdraví, věřte, že vím o čem mluvím. 
A právě i z tohoto důvodu vynechávám své politické okénko,  
i když svůj pohled na naše krajské volby a výročí Sametové 
revoluce nebo válku na Ukrajině a americké prezidentské volby 
bych klidně připojil.  
Blíží se čas adventní a ten je o zklidnění a zamýšlení. Přijďte se 
proto podívat na zahájení adventu a rozsvícení vánočního 
stromu u nás v Janovicích a věřím, že pocítíte tu správnou 
předvánoční atmosféru. 
Dovolte mi také, abych vyjádřil poděkování všem pracovníkům 
obce a všem zastupitelům. Ještě jsem to na stránkách těchto 
listů neudělal, ale vím, že si to za svoji práci zaslouží. 
Přeji Vám všem klidné, radostné a požehnané vánoční svátky a 
do nového roku 2025 pevné zdraví, dostatek štěstí a všeobecné 
spokojenosti. 
S pozdravem „Hezký den a pokoj v srdci" 

                Miroslav Ptáček - starosta obce 

ČERVENOJANOVICKÉ 
LISTY Obecní zpravodaj | Občasník

Informace |  Kultura | Sport

Škola se hlásí 
Jsme tu a pilně pracujeme a s blížícím se koncem roku 
přinášíme trochu statistiky. Základní škola a Mateřská škola 
Červené Janovice se od 1. září 2024 nachází ve čtyřech 
budovách: 
1. budova MŠ 1 - Včelky s počtem dětí 19 a výdejnou pokrmů. 
2. budova MŠ  2 - Motýlci s počtem dětí 18 a výdejnou pokrmů. 
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3. budova ZŠ - základní školu v tuto chvíli navštěvuje 46 dětí, 
pro porovnání v září 2022 to bylo 29 dětí. 
4. školní jídelna – počet strávníků 102 (pro porovnání – rok 2022 
- 73 strávníků). 

Do školní jídelny nechodí pouze školáci. Od letošního školního 
roku se u oběda v tomto prostoru schází také Motýlci, tedy děti 
z druhého oddělení MŠ. 
Do 1. ročníku nastoupilo 14 žáků. 
První stupeň je v  letošním školním roce znovu kompletní. 
Fungují všechny ročníky od 1. do 5. ročníku: 
I. třída (1. ročník) – samostatně – 14 žáků 
II. třída (2. a 3. ročník) – 15 žáků 
III. třída (4. a 5. ročník) – 17 žáků 
Školní družina se nově rozšířila o II. oddělení. Navštěvuje ji 44 
žáků. To jsou téměř všichni školáci.  
Zvyšuje se počet dětí v základní i mateřské škole, které vyžadují 
větší podporu při vzdělávání, proto zaměstnáváme také více 
asistentů pedagoga. 
Podle počtu dětí s  podpůrnými opatřeními a věku dětí se 
snižuje možnost přijímat větší počet dětí do mateřské školy. 
Nicméně v současné době jsme schopni přijmout do MŠ ještě 6 
dětí. 

Kapacita základní školy obsazená zdaleka není. 
Rádi přijmeme další žáky! 

Vedení ZŠ a MŠ Červené Janovice 

16:30 z autobusové zastávky „na 
městečku“. Dopravu do Prahy a 
z pě t h r a d í o b e c . K d a t u 
z p r a c o v á n í t o h o t o č í s l a 
obecního zpravodaje zbývá do 
vyprodání zájezdu ještě 10 
lístků.  
Zájemci prosím kontaktujte 
m í s t o s t a ro s t ku o b c e , M g r. 
Kateřinu Krulišovou.    

www.cervenejanovice.cz  

Nadcházející kulturní 
akce v obci 

1. 12. 2024  
Adventní odpoledne a adventní 
trh v sokolovně 
6. 12. 2024 
Čertovská party v sokolovně 
(sokolové a hasiči) 
8. 12. 2024 
A d v e n t n í k o n c e r t s k u p i n y 
TRAMPOTY (kostel sv. Martina 
Červené Janovice) 
17. 12. 2024  
Zpívání dětí v kostele (ZŠ a MŠ) 
25. 1. 2025  
Myslivecký ples 
22. 2. 2025  
Hasičský bál  

Odpočinkové místo 
Pohan

http://www.cervenejanovice.cz
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Práce na bývalé skládce větví u 
cesty k rybníku Pohan započaly. V 
současné době byl dokončen 
odvoz zbytků větví a popela, 
místo je př ipraveno k jarní 
v ý s a d bě s t r o mů a d a l š í m 
úpravám okolí.  

113 let od vysvěcení 
kostela sv. Martina 

Dne 15. 10. 2024 uplynulo 113 let 
od vysvěcení kostela sv. Martina v 
Červených Janovicích.  

  

Přidej se k nám!

Do zásahové jednotky sboru 
dobrovolných hasičů obce 

Červené Janovice stále přijímáme  
nové členy. 

JSDH je jednotkou zřizovanou 
z  titulu zákona obcí Červené 
Janovice. Naše jednotka je 
zařazena do kategorie typu 
jednotek požární ochrany III (JPO 
III). To znamená, že jsme 24 hodin 
denně připraveni do 10 minut od 
vyhlášení poplachu vyjet k 
mimořádným událostem nejen 
v  Červených Janovicích, ale i 
vzdálenějším okolí. JPO III může 

Zprávičky ze školky 
Od pondělí 2. 9. 2024 nastala poměrně velká změna v 
mateřince v Červených Janovicích. Zrekonstruovaný „spodní” 
pavilon školky se dočkal otevření, a tak jsou nyní ve školce třídy 
dvě, což s sebou samozřejmě nese i potřebu dalších změn. 
V první, tedy horní, budově jsme třídu pojmenovali „VČELIČKY”, 
zde se vzdělávají děti tříleté až pětileté, kapacita této třídy je 24 
dětí. Organizace vzdělávání je v této třídě převážně zaměřena 
na pozitivní adaptaci dětí na kolektivní zařízení po přechodu z 
rodiny. U těchto dětí jsou podporovány a upevňovány 
dosavadní vědomosti, dovednosti, schopnosti. Vzdělávání 
probíhá frontální, skupinovou nebo individuální formou. 
Zároveň jsou dětem nabízeny i samostatné úkoly s možností 
volby dle jejich zájmu.  
Druhá budova MŠ prošla zásadní proměnou a nyní se pyšní 
nejen novým kabátem, ale také kompletním vybavením.  
Tento projekt byl realizován s cílem vytvořit pro děti příjemné a 
inspirativní prostředí, kde se mohou učit a rozvíjet. Třída se 
jmenuje „MOTÝLCI”, zde se zejména vzdělávají děti v 
posledním ročníku před vstupem do ZŠ, děti s odkladem školní 
docházky, ale třída je také doplněna dětmi mladšími. Kapacita 
této třídy je též 24 dětí. U nejstarších dětí je organizace výuky 
zaměřena na upevňování získaných vědomostí, dovedností, 
schopností, postojů a hodnot. Nové vybavení zahrnuje nejen 
nábytek výškově odpovídající dětem, ale také další prvky, které 
přispívají k pohodlí a bezpečnosti dětí. Ve třídě byla 
vybudována centra aktivit, což je skvělý způsob, jak podpořit 
kreativitu a zvídavost dětí. Celkem jsme vybudovali osm center 
aktivit a další tři až čtyři jsou v plánu. Je zde například centrum 
„POKUSŮ”, kde si mohou děti vyzkoušet různé experimenty a 
objevovat svět kolem sebe. Tato centra umožňují dětem zapojit 
se do různých činností, což podporuje jejich samostatnost a 
týmovou spolupráci.  
Děti se vzdělávají podle třech vzdělávacích programů. První a 
také nejvíc zasahující do tvorby vzdělávacích plánů je Rámcový 
program pro předškolní vzdělávání, tedy daný státem. Další 
dva programy, které obohacují naše vzdělávání, jsou Učení 
venku a Začít spolu. Tyto programy pomáhají dětem rozvíjet 
jejich dovednosti a znalosti v různých oblastech.  
Děti ze třídy „MOTÝLCI” chodí na obědy do školní jídelny, což 
přispívá k jejich částečné adaptaci na školní prostředí, ale 
zároveň také i k jejich zdravému stravování.  
Mateřská školka představuje ideální místo pro rozvoj dětí a 
jejich přípravu na další vzdělávání. Tento projekt je důkazem 
toho, jak důležité je investovat do vzdělání a rozvoje dětí.  
Našim velkým zájmem je především SPOKOJENÉ DÍTĚ. 

Štěpánka Krtilová  - vedoucí učitelka MŠ  
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být na pokyn HZS Středočeského 
kraje vyslána i mimo území své 
obce. 
Kdo může být členem jednotky?
Členem se může stát každý (muži 
i ženy), kdo chce pomáhat těm, 
kteří pomoc hasičů potřebují, a 
splňuje níže uvedené podmínky 
pro přijetí: 
- trestní bezúhonnost 
- minimální věk 18 let  
- dobrá zdravotní způsobilost  
- dobrá fyzická zdatnost 
- zodpovědnost a ochota   

pomáhat druhým 
- chuť pracovat 
- bydliště v Červených Janovicích 

nebo velmi blízkém okolí 
(Vilémovice, Lány, Zhoř, Katlov, 
Korotice, Opatovice I. atp.) 

- ochotu jezdit na školení, výcviky 
atd.   

Kontakty:
Velitel družstva (administrace 
jednotky): 
Daniel Kruliš, 724 757 786
Velitel jednotky: 
Milan Pokorný, 776 047 535 

  

Sv. Mikuláš 2024 

I v letošním roce navštíví děti v 
naší obci sv. Mikuláš, anděl a 
čerti, aby se přesvědčili, zda děti 
nezlobily a jestli umí nějakou 
pěknou básničku.  
Rodiče, kteří mají o návštěvu 
zájem, mohou kontaktovat přímo 

130 let od založení 
červenojanovické kampeličky 
Na pondělí 2. prosince připadá významné výročí založení 
Spořitelního a záložního spolku v Červených Janovicích a okolí. 
Spolku se ve své době říkalo „Největší česká Kampelička“.  
Kampelička byl obecný název pro venkovská spořitelní a 
úvěrová družstva. Název byl odvozený od příjmení Františka 
Cyrila Kampelíka (1805 – 1872), českého propagátora 
úvěrových družstev. První česká kampelička byla založena roku 
1890 ve Rtyni v Podkrkonoší. 

V pamětní knize červenojanovické kampeličky se dovídáme, že 
naše městečko bylo v 80. letech 19. století snad nejchudší obcí 
na Kutnohorsku a i okolí bylo velmi chudé. Hospodářský 
pokrok vyžadoval hojnější a účinnější chov dobytka, používání 
hospodářských strojů a průmyslových hnojiv. Zde se však 
pokoutně lichvařilo a místo kvalitních hnojiv se prodávaly 
bezcenné prášky promíchané s  hlínou. Mezi obyvateli bujela 
závist, zášť, msta i předsudky. Tento neblahý stav přivedl 
místního učitele Františka Huberta k úmyslu založit kampeličku.  
Názorové rozdrobení obyvatel bylo však tak veliké, že uvedení 
myšlenky do praxe trvalo delší dobu. 
Nicméně důležitost svépomocného peněžního ústavu byla 
všeobecně uznávána, a tak se 2. prosince 1894 v hostinci pana 
Jana Vraného sešlo 39 lidí na ustavující valné hromadě 
Spořitelního a záložního spolku. Starostou spolku byl zvolen 
pan Josef Špaček z  č.p. 96 a pokladníkem pan František 
Hubert. Zápis do rejstříku byl učiněn 5. února 1895. 
Spolek začal úřadovat 1. března 1895 ve zvláštní místnosti 
hostince U Vraných. 
Přese všechny počáteční nesnáze čítal spolek koncem roku 
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k a n c e l á ř s v . M i k u l á še n a 
telefonním čísle  
602 217 498. 

Vánoční bohoslužby 

Farnos t Červené 
Janovice Vás zve 
k e  s p o l e č n é m u 
prožití štědrovečerní 
mše svaté v  kostele 
sv. Martina. Přijďte si 

poslechnout vánoční koledy a 
připomenout si narození Pána 
Ježíše 24. 12. 2024 od 16:00. 

Pocta Josefu 
Hegenbartovi 

 
V sobotu 12. října se konala 
vzpomínková akce připomínající 
významnou osobnost nedávné 
historie obce, učitele a kapelníka 
Josefa Hegenbarta. Zavzpomínat 
na oblíbeného učitele přijela řada 
bývalých žáků, a tak byla účast 
opravdu hojná. Setkání přineslo 
chvíle dojemné, při pietním aktu 
u hrobu Josefa Hegenbarta na 
místním hřbitově, i veselé, při 

1895 celkem 116 členů se 126 podíly, 8.765,26 zl. vkladů, 
10.008 zl. zápůjček a 81 zl. 14 kr. zisku. Protože úřadování 
v hospodě nedělalo dobrotu, přestěhoval se spolek roku 1898 
do domu pokladníka č.p. 114.  
Úřadování v domě pokladníka bylo velmi nepříjemné pro jeho 
ženu paní Hubertovou. Pokladna byla umístěna v  pokoji a 
úřadovalo se v kuchyni, která byla často tak přeplněná lidmi, že 
se paní Hubertová nemohla dostat k plotně. Příchozí dokonce 
ze zvědavosti odkrývali hrnce. Až o mnoho let později, v roce 
1930, byla postavena nová budova kampeličky č.p. 36, která 
dnes slouží jako zdravotní středisko. 
Pamětní kniha spolku je spolu s  dalšími písemnými doklady 
uložena ve Státním okresním archivu Kutná Hora. Vzhledem 
k  zachovalosti dobových materiálů se nabízí příležitost 
uspořádat v  roce 2025 např. výstavu fotografií souvisejících 
s místní kampeličkou. Sledujte proto komunikační kanály obce, 
kde vás budeme včas informovat. 

Jana Vyčítalová - kronikářka obce

Promítání historických 
pohlednic
Od roku 2022 vzniká pro rubriku Historické okénko takzvaná 
„obecní sbírka” dobových pohlednic. Kronikářka Jana 
Vyč ítalová uspořádala na Den vzniku samostatného 
československého státu 28. října setkání obyvatel a přátel naší 
obce, pro které připravila promítání padesáti historických 
pohlednic, seřazených od nejstarší z roku 1901 po téměř 
současnou z roku 1985. 

Série vyobrazení ukazuje dramatické proměny, kterými obec ve 
20. století prošla, ať už se  jednalo o demolici starého kostela a 
výstavbu nového, nahrazení staré školy novým školním areálem, 
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h u d e b n í m p r o g r a m u v 
sokolovně, o který se postarali 
S lávek Ryšánek s kapelou. 
Fotografie z akce najdete na 
F a c e b o o k u a w e b o v ý c h 
stránkách obce. 

 

Veřejné setkání k 
výstavbě 
vysokorychlostní trati 
(VRT) 

Ve středu 25. 9. se v sokolovně 
konalo setkání občanů obce se 
zástupci Správy železnic k 
vý s t a v bě v y s o ko r y c h l o s t n í 
železnice (VRT). Přestože se 
stavba VRT zásadně dotkne 
bezprostředního okolí obce, 
zúčastnila se setkání pouze 
zhruba třicítka občanů. Jako 
o b e c s e n a c h á z í m e v 
komplikované situaci, stavba 
změní dopravní situaci v okolí, 
průběh stavby přinese obvyklou 
zátěž spojenou s podobnou 
velkou dopravní stavbou, naopak 
benefity bezprostředně naší obci 
nepřinese. Snahy proti stavbě 
protestovat bývají často vnímány 
negativně, jako by obce v naší 
situaci bránily rozvoji. Zástupci 
projekční firmy proto začali svou 
p r e z e n t a c i v y s vě t l o v á n í m 
budoucích přínosů VRT pro 
dopravu v ČR, takže první reakce 
našich občanů byly poměrně 
rezervované. Další diskuze byla 
už konstruktivnější, padaly dotazy 
na proces plánování, průběh 
stavby, finanční náklady atd. 

Podzim v podání Sokola. 
Svěží vítr na značkách i mimo 
ně 😊
Nový školní rok přinesl do janovického Sokola nový svěží vítr. 
Svých rolí se na maximum ujali noví cvičitelé a tahle partička 
přitáhla bezmála 15 nových dětí👍   

Úterní florbal a všechny cvičební hodiny ve čtvrtek opravdu 
jedou a děti jsou v  jednom kole. Ať jde o krásné tematické 
hodiny v podání cvičitelky Lindy, či hodinu pro „střední“, která 
je plná her a gymnastických kousků (manželé Urbanovi). No a 
absolutní bomba? Tak to je rozhodně Street Dance s Týnkou, na 
který se těší holky i kluci od 1.třídy dál. Krásné je, že s  námi 
zůstává i naše omladina (starší žáci), která se na svých 
skotačivých hodinách spíše baví. Ale víme, že se nemohou 
dočkat, až se vrhnou na nějaký ten nácvik skladby s ženami.  

Důležité je taky zmínit dvě hodiny pro dospěláky, které jsou 
hodně našlápnuté. Z pondělního kruháče nikdo neodchází se 
suchým trikem a na bolavá záda máme medicínu v  podání 
Elišky a jejích hodin pro zdravá záda (v úterý v sokolovně).  
A ani kulturních a společenských akcí v podání Sokola nebylo, 
není a nebude na podzim a v zimě málo. 

Budeme rádi, když se s vámi na některých příštích potkáme. 

Sokolové z Janovic  

proměnu obchodů, služeb a mnoho dalšího. 
Neméně zajímavé jsou na pohlednicích i vepsané vzkazy, 
odesílatelé a adresáti. Nejzajímavější z  nich zmínila Jana 
Vyčítalová během prezentace. Šlo například o rodinu Karla 
Foerstera, ředitele kůru a majitele hudební školy v Moravských 
Budějovicích, faráře Václava Bartoše nebo pana Ferdinanda 
Mengera, náměstka vrchního ředitele Pražské spořitelny. Mezi 
adresáty nechybí ani příbuzní místních obyvatel, například pan 
Josef Oberreiter, ředitel hl. školy v  Záboří u Blatné, slečna 
Boženka Zoufalá z  Prahy nebo Josef Radil, t.č. vojín v  Mladé 
Boleslavi. 
Setkání se uskutečnilo v  prostorách zcela zaplněné školní 
jídelny. Návštěvníci se mohli na památku podepsat do pamětní 
podpisové knihy, která byla založena v  roce 2011 na místním 
zámku. Nechybělo ani drobné občerstvení, káva a čaj. Díky 
velkému zájmu veřejnosti bude v budoucnu možné podobnou 
událost opakovat. 

Redakce ČJ listy
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Posluchači se dozvěděli, kde lze 
najít vizualizace budoucí trati, 
p lánovaný začátek výkupu 
p o z e m ků , p ře d p o k l á d a n é 
výkupní ceny atd. Zásadním 
momentem ale zřejmě bylo 
všeobecné uvědomění, že takto 
velký stavební projekt už může 
z a s t a v i t j e n r o z h o d n u t í 
objednavatele, tedy státu, nikoli 
námitky občanů dotčených obcí.  
Videozáznam ze setkání najdete 
na facebookové stránce obce. 

Tipy na adventní akce 
v okolí 

Kutnohorský rodinný 
advent 

 29. 11. – 23. 12. 
Vánoce u pana 
Beneše z Trničí 
Sankturinovský dům, Palackého 
náměstí 377, KH – Vnitřní město 
Na nádvoří Sankturinovského 
domu bude stát od pátku 29. 11. 
vánoční stromeček a u ně j 
kouzelný zvoneček pana Beneše 
z Trničí. Kdo na zvonek zazvoní, 
ten si na Štědrý den přivolá 
domů Ježíška. 
Hned vedle pak stojí Ježíškova 
poštovní schránka, kam budete 
moci vhazovat své dopisy či 
obrázky pro Ježíška se svými 
přáními. A kdo na dopise nechá i 
svou adresu, tomu Ježíšek třeba 
stihne i odpovědět. Nechte se 
unést kouzlem Vánoc, času 
radosti, klidu a pohody.  

30. 11. | 13:00 hod. 
Advent – design – GASK 
Galerie Středočeského kraje, 
Barborská 51-53, KH – Vnitřní 
město 
Design market. Nejedná se 
pouze o klasický design market, 

Don Quijote v Janovicích 
V pátek 22. 11. 2024 do naší sokolovny zavítali herci Divadla 
Klauniky Brno se svérázným pojetím hry Don Quijote de la 
mAcha. Diváků přišlo nemnoho a většina z nich byla během 
představení vtažena do hry. Děkujeme všem odvážlivcům, kteří 
se svých rolí zhostili s grácií.  

Jana Vyčítalová - kronikářka obce 
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ale o komponovaný celodenní 
program s vybranými tvůrci 
českého designu a výtvarného 
umění . Budou p ř i chys tány 
atraktivní zážitky pro dospělé i 
dě tské návš těvníky, včetně 
d o p l ň u j í c í c h w o r k s h o p ů 
zúčastněných umělců. Celodenní 
program zpestří živá hudba. 
Vstup zdarma.  

1. a 8. 12. | 10:00 – 18:00 hod. 
Vánoce na Vlašském dvoře 
Vlašský dvůr, Havlíčkovo nám. 
552, KH – Vnitřní město 
Vá n očn í t r h y, d o p ro v o d ný 
kulturní program, dílničky pro 
děti, ražba grošů, občerstvení, 
z v ý h o d n ě n é v s t u p n é d o 
královské mincovny. 

4. 12. / 16:45 – 18:00 
Rozsvícení vánoční stromu, 
oslava svátku sv. Barbory 
Palackého náměstí, KH – Vnitřní 
město 
Oslava svátku sv. Barbory na 
Palackého náměstí spojená s 
vánočním trhem, programem pro 
děti, hudbou a rozsvícením 
vánočního stromu. 

7., 14., 21. 12. | 16:00, 18:00 a 
20:00 
Hudební Advent 
Palackého náměstí, KH – Vnitřní 
město 
Hudební program s prodejními 
trhy. 

7. 12. | 10:00 
Advent na Hrádku 
České muzeum stříbra – Hrádek, 
Barborská 28, 284 01 Kutná Hora 
Tradiční Advent na Hrádku Vás 
naladí na vánoční atmosféru. 
Nebudou chybět tvořivé dílny 
pro děti i dospělé, vánoční 
výstava či tematické divadélko.  

Malé ohlédnutí za mladými 
hasiči 

Prázdniny utekly jako voda, a tak 
šup zpátky na hasiče. V polovině 
září jsme začali trénovat a 
postupně jsme rozjeli i další 
akce. A protože chceme děti 
rozvíjet všestranně, začali jsme 
návštěvou v  místní knihovně. 
Přeče t l i j s m e s i h a s ičs ké 
pohádky a malovali obrázky. 

V  říjnu nás čekalo mnoho plánovaných, ale i neplánovaných 
akcí, jako třeba pouštění draků, když se nám na tréninkový den 
rozfoukal vítr. 
Jeden slunečný víkend nám padl na Halloweenské hasičské 
soustředění. Sobotou nám začal víkend plný zábavy pro naše 
malé i velké hasiče i nehasiče. Sraz byl ráno u hasičárny, kde 
nám začaly přípravy na dýňové odpoledne. Velkou roli hrála 
výzdoba ve strašidelném stylu. Hlavně nezapomenout připravit 
dýně, pomůcky na dlabání, občerstvení, vyzdobit místnost 
s dílničkou a malováním na obličej a připravit drobné hry pro 
děti. Padla druhá hodina a hasičárna se začala plnit dětmi. 
Vydlabat dýni, ochutnat všechny strašidelné dobroty, vyrobit si 
strašidelnou masku, zablbnout si s ostatními a na závěr opéct 
buřtíka, to zabere celé odpoledne. Za sobotní odpoledne nás 
navštívilo 55 dětí a vydlabaly 47 dýní. Za snahu a krásnou dýni 
si děti odnesly balíček s překvapením. 
Po náročné sobotě nás čekala ještě sportovnější neděle. 
Dopoledne jsme řádili s dětmi v  tělocvičně a hráli různé hry. 
Hry na rychlost, obratnost, pamatováka, přesnost a míčové hry. 
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8.12. |10:30 
Vánoce Ve Vlašském Dvoře  
Vánoční pásmo s hudebním 
vystoupením dětí z pěveckého 
souboru Skřivánek z Mateřské 
školy Pohádka 

24.12. |10:00 hod. 
Předávání betlémského světla 
Setkání pro veřejnost s vánočními 
písněmi a krátkým poselstvím 
p o d v e d e n í m z á s t u p c ů 
kutnohorských církví. 

Advent na Kačině 

08.12.2024 | 10:00–16:30 
Celodenní vánoční akce bude 
opět patřit vánočním tradicím, 
zvykům a řemeslům. Zajímavý 
program a adventní jarmark Vás 
přenesou do dob již dávno 
minulých. 

Zámek Žleby 

Pohádkové Vánoce 
Termíny:  
30.11. - 1.12. 
7. 12. - 8.12. 
Zámek Žleby vás při vánočních 
prohlídkách zavede jak do 
honosných salónů, tak mezi 
k u c h a ř e a k u c h t i č k y d o 
roztopené a vanilkou provoněné 
zámecké kuchyně. 
D o p o r uču j e m e z a k o u p e n í 
vstupenky online či rezervaci na 
www.zamek-zleby.cz nebo na 
telefonu +420 724 151 545. 

Hrad Ledeč nad Sázavou  

Adventní Jarmark 
11. 12. 10:00 - 16:00 
Milí návštěvníci, třetí adventní 
neděli 11. 12. 2022 Vás zveme 
od  10:00-16:00  na tradiční 
vánoční jarmark. Připraven bude 

Starostou obce od roku 2010
Redakce ČJ listů Vám v letošním roce přináší 
rozhovory s inspirativními osobnostmi naší 
obce. V posledním letošním čísle obecního 
zpravodaje zakonč íme sérii rozhovorů 
rozhovorem se starostou obce Červené 
Janovice Bc. Miroslavem Ptáčkem, který je ve 
vedení obce již 4. funkční období.  

Pane starosto, jste v čele obce už čtvrté volební období, když se 
ohlédnete zpět, co vás vedlo ke vstupu do komunální politiky
Vzpomínám si na to, i když je to už poměrně dávno. Tehdy mi 
bylo sladkých 33 let. V tomto věku už má člověk snad dostatek 
rozumu, měl jsem rodinu, stavěl dům a pracoval na katastrálním 
úřadě v Kutné Hoře. Psal se rok 2006, kdy jsem poprvé 
kandidoval do zastupitelstva obce. Nebylo to s ambicí stát se 
starostou, ale chtěl jsem svými znalostmi a nápady pomoci své 
rodné obci. Podpora voličů byla natolik silná, že jsem potom v 
roce 2010 byl skutečně zvolen starostou obce. Teď si 
vzpomínám i na jeden z mých prvních malých nápadů, a tím 
bylo uspořádat v Janovicích svatomartinský lampiónový 
průvod. Mám velikou radost, že se tato tradice udržela až do 
současné doby, protože ty první malé děti, které nesly 
lampióny někdy v roce 2007, jsou dnes už velcí dospělí lidé. 
Setkala se Vaše očekávání s následnou realitou této funkce? 
Dovolím si takové přirovnání. Když jsem se ve 14 letech 
rozhodoval, co bych chtěl dělat a na jakou školu se přihlásit, šel 
jsem nakonec studovat zeměměřickou průmyslovku do Prahy. 
Představa o povolání zeměměřiče byla přímo romantická. Když 
je venku hezky, tak je v terénu a v přírodě, a když je ošklivo, 
sedí v kanceláři a zpracovává měřické podklady a geometrické 

Po vydatné svačině jsme vyrazili ven. Starší děti měly za úkol 
připravit malým dětem šipkovanou s  úkoly. Zhostily se toho 
skvěle, vyrobily mapu „Honba za pokladem“, připravily hry s 
úkoly po cestě a nakonec schovaly truhlu s  pokladem. Po 
nalezení pokladu program končil. Bylo to super a za rok zase 
znovu! 
Poslední říjen v týdnu proběhl lampiónový průvod s bojovkou. 
Tím naše aktivity nekončí, budeme se proto těšit na setkání 
nejen na trénincích, ale i na dalších akcích. 
Pokud se chceš přidat do kroužku mladých hasičů, tréninky 
probíhají od září do června každou středu od 16:00 hodin 
do 18:00 hodin dle věkové kategorie (přípravka 3-6 let, 
mladší žáci 7-11 let a starší žáci 12-15 let). Pro více 
informací mě můžete kontaktovat: 
Markéta Reznerová, tel. 722 601 165 

https://www.infocaslav.cz/udalosti/pohadkove-vanoce-2/Z%C3%A1mek%20%C5%BDleby%20v%C3%A1s%20p%C5%99i%20v%C3%A1no%C4%8Dn%C3%ADch%20prohl%C3%ADdk%C3%A1ch%20zavede%20jak%20do%20honosn%C3%BDch%20sal%C3%B3n%C5%AF%20tak%20mezi%20kucha%C5%99e%20a%20kuchti%C4%8Dky%20do%20roztopen%C3%A9%20a%20vanilkou%20provon%C4%9Bn%C3%A9%20z%C3%A1meck%C3%A9%20kuchyn%C4%9B.%20Term%C3%ADny:%20%2023.11-24.11%2030.11.-1.12%207.12-8.12%20Doporu%C4%8Dujeme%20zakoupen%C3%AD%20vstupenky%20online%20%C4%8Di%20rezervaci%20na%20www.zamek-zleby.cz%20nebo%20na%20telefonu%20+420%20724%20151%20545
tel:+420%20724%20151%20545
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d o p ro v o d ný p ro g r a m a k 
zakoupení drobné výrobky a 
pochutiny spojené s časem 
adventu. 
Budeme se těšit na setkání. 

Škola v Červených 
Janovicích zahájila 
projekt o zdravém 
jídle dýňovým dnem 

 
V  pátek 25.  října vzali žáci a 
učitelé jídelnu a kuchyni útokem 
a vyučovalo se právě tam. Cílem 
bylo poznat prostředí kuchyně, 
kam bylo možné zcela výjimečně 
možnost nahlédnout a seznámit 
se také blíže s prací kuchařek. 
Ale popořádku. Ve školní jídelně 
bylo tento den živo od samého 
rána. Nejen, že skvělé kuchařky 
zvládly uvařit, což lze považovat 
za úplně normální věc, ale navíc 
provedly všechny zájemce celým 
svým královstvím. Hlavními 
hrd inkami dne by ly ne jen 
zaměstnankyně jídelny v  čele 
s  vedoucí Soňou Kafkovou, ale 
také dýně, tedy přesněji tykve. 
Zdánlivě obyčejná zelenina. 
Děti z  mateřské školy tyhle 
oranžové krasavice využily ke hře 
a tvoření. Spolu s  rodiči a 
učitelkami se dobře bavily při 
s p o l e č n ý c h d í l n i č k á c h 
v předchozích dnech a nádherně 
v y z d o b i l y p r o s t o r p ř e d 
školkovými pavilony. 

plány. A pak jsem mnohdy stál u teodolitu v dešti, mrazu a 
sněhu. Myslím, že je to stejné s romantickou představou 
poslání starosty obce. Starosta musí jednak zabezpečit 
základní chod obce, tzn. fungování úřadu, pošty, areálu školy, 
obecních bytů, úklid a údržbu veřejných prostranství, zeleně, 
hřbitovů, je třeba svážet odpad, svítit, topit, odhrnovat sníh, 
musí zřizovat akceschopnou jednotku sboru dobrovolných 
hasičů, atd. Nadstavbou je potom ještě další rozvoj obce a 
zajištění potřebných investic, které se neobejdou bez dotační 
podpory. Řízení a administrace takových projektů také není 
úplně jednoduchá záležitost. 
Zaznamenal jste, jestli se náplň práce starosty nějak během té 
doby proměnila?
Rád bych napsal, že se administrativa zjednodušila a práce 
ubylo, ale nebyla by to pravda. Asi každý starosta potvrdí, že 
administrativní zátěž na obcích roste a zjednodušení formou 
nějaké digitalizace nepociťujeme. Také každý poskytovatel 
dotace má jiné podmínky a pravidla, takže i když máme 
zkušenosti z čerpání peněz z různých ministerstev (MZe, MF, 
MŽP), fondů (SFDI, SFŽP, SZIF) a krajských dotací, stále je každá 
administrace projektu jedinečná. Přibývá v obcích také ploch, 
které musíme udržovat, o které se dříve někdo staral. Takže 
zjednodušení mne napadá snad v oblasti vytápění obecních 
budov, kde jsme provedli výměnu a   částečnou automatizaci 
topných systémů. 
Co je na pozici starosty nejtěžší? A co vám naopak dělá radost? 
Práce starosty je opravdu různorodá, i když si někdy připadám 
spíše jako úředník. Těžké je najít rovnováhu v prioritách, co je 
třeba řešit hned a co může počkat. Navíc každý občan na to, co 
je potřebné, může mít jiný názor. Člověk se musí smířit s tím, že 
nelze splnit všechny požadavky. A těch radostí, které vnímám, 
je naštěstí dostatek. Účast na společenských a kulturních akcí v 
obci, vítání občánků, přivítání dětí v MŠ a žáků ZŠ, svatby a 
oslavy výročí člověka pobaví a potěší. Radost mám z každého 
dokončeného projektu, stavby nebo investice, které mají smysl 
pro rozvoj obce. Spokojenost cítím, když někdo naši práci 
ocení. 
Co by podle vás měla splňovat obec, aby z ní neodcházeli mladí 
a nevylidňovala se?
Nabízí se jednoduchá odpověď. Taková obec by měla mít 
dostupnou práci, bydlení, zdravotní péči, školu, obchody, 
hospody, poštu, úřad a další služby, ale třeba také bohatou 
spolkovou činnost. Problematika je však složitější. České obce 
se přirozeně vylidňují už sto let. Je to dáno tím, že venkov byl a 
je zaměřen na zemědělství a pracovníků potřebných k této 
činnosti ubývá. Na co bylo dříve potřeba 50 lidí, dnes, díky 
moderní technice, zvládne pouhý zlomek. Vylidňování malých 
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obcí je trend, který je znatelný nejenom v našem regionu, 
okrese, ale v celé České republice i Evropské unii. Naopak 
rostou velká města (na úrovni krajských měst) a dojezdové 
prstence kolem nich. Je to otázka především pracovních 
příležitostí. Tento trend je jistě možné mírnit, ale nevím, jestli 
úplně zastavit. 
Co podle vás v současné době trápí české obce a co trápí 
Červené Janovice konkrétně?
Česká republika je specifická množstvím obcí, je jich více než 
6.000, jejich velikostí i hustotou. A každá obec má jistě 
specifické problémy. Když navážu na předchozí odpověď, tak 
některé obce řeší odliv občanů a dosah základní obslužnosti. 
Obce v dosahu velkých měst, které naopak rostou, mají zase 
problém s nedostatečnou infrastrukturou a kapacitami služeb. 
A současným zvláštním problémem obcí je skutečnost, že mají 
na účtech peníze (finanční rezervy) a stát, kterému peníze 
chybí, vymýšlí jak se k nim dostat. I naše obec má vytvořenou 
malou rezervu na plánovanou stavbu kanalizace. A tak rostou 
tlaky a hlasitě se mluví o slučování malých obcí a škol, placení 
nepedagogických pracovníků. Pro jistou představu uvedu 
příklad, který nám je prezentován. Tři obce u Prahy postavily 
společně školu, kam teď chodí více žáků, než mají všechny 
základní školy v obcích na našem okrese. A co trápí naši obec 
Červené Janovice? Odpovím stručně, protože jsem o tom psal 
v nějakém předchozím čísle našich listů. Obec nevlastní 
pozemky pro rozvojovou výstavbu rodinných domů, v obci 
chybí kanalizace a plánuje se výstavba vysokorychlostní 
železnice, která naši obec zasáhne. 
Co považujete za nejdůležitější událost/úspěch za tu dobu, co 
jste starostou?

Nejdříve se zkusím zamyslet nad 
stavbami a investicemi, které se 
podařilo realizovat. Tou největší 
stavbou byl vodovod v Červených 
Janovicích (přivaděč z obce Lomec, 
vodojem a páteřní vodovod), který se 
podařilo rozšířit v ulici na Petrovice a 
příští rok se postaví přivaděč a 
vodovod v obci Vilémovice. Byla 
provedena rekonstrukce budovy 
úřadu, v několika etapách výstavba 

chodníků, stavba nových bytů v patře budovy školy, 
rekonstrukce a otevření druhého pavilonu mateřské školy a 
mnoho dalších menších investic při opravách a údržbě 
obecního majetku. Za důležitou považuji i výměnu zdrojů 
vytápění v obecních budovách, tím jsme přispěli k lepšímu 
ovzduší v obci. 

Školáci se na dýně podívali z 
„vědeckého“ hlediska. Aktivity 
probíhaly ve skupinách, každý 
měl nějaký úkol a postupně se 
jeden od druhého něco nového 
dozvídali. Čtvrtý a pátý ročník 
v  jídelně otevřel výstavu různých 
d r u h ů d ý n í a v e s v é m 
informačním centru o  této 
podzimní plodině prozradil 
mnoho zajímavostí. 
Soňa Kafková sestavila úžasné 
dýňové menu a její tým všechny 
dobroty zvládl uvařit na jedničku. 
Strávníky čekal nejen dýňový 
oběd a po něm dýňový zákusek, 
ale dopoledne ochutnali dvě 
dýňo v é p o m a z á n k y, k t e ré 
v  i m p r o v i z o v a n é m s t á n k u 
nabízeli všem zájemcům kuchtíci 
- Jakub, Honza a Kája. A  co víc. 
Recepty na skvělé pomazánky si 
zájemci také odnesli domů. 
Daniela Svobodová, ZŠ a MŠ 
Červené Janovice 

Inzerce 

Zdravotní masáže 

Bc. Radek Vavřina nabízí služby 
c e r t i fi ko v a n é h o m a s é ra . V 
případě zájmu je možné jej 
kontaktovat na  tel. 606 188 409 
nebo rvavrina@seznam.cz  
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Mobilní rozhlas 
Červené Janovice  

Přihlaste se k odběru a už nikdy 
nezmeškáte důležité novinky a 
u p o z o r něn í z n a š í o b c e . 
Informace podle vašich zájmů 
vám budeme posílat e-mailem, 
SMS nebo jako zprávu do 
aplikace. Služba je pro občany 
zdarma! 

Upozornění na krizové události – 
výpadky energi í , bl íž íc í se 
vichř ice, dopravní uzavírky, 
v a ro v á n í p ře d p o d o m n í m i 
prodejci apod. 

Novinky a důležitá upozornění z 
ú řa d u – p o p l a t k y, o b e c n í 
zpravodaj, digitalizované hlášení 
z amplionů apod. 

Pozvánky na kulturní a sportovní 
akce. 

Možnost vyjádřit svůj názor v on-
line anketách. 

A když bych měl vzpomenout nějakou společensko-kulturní 
akci, tak tou asi největší bylo Setkání rodáků a přátel obce, 
které se uskutečnilo 15.10.2011. Je tomu už dávno a 
společenských, kulturních a sportovních akcí bylo od té doby 
opravdu hodně. A tady se sluší poděkovat všem spolkům v 
obci, protože je to především jejich zásluha, že to tady žije. 
Proto jsem rád i za finanční podporu těmto spolkům, kterou 
obec každoročně poskytuje a věřím, že v tom budeme 
pokračovat. 
Chtěl bych v této odpovědi připomenout i naši příspěvkovou 
organizaci ZŠ a MŠ Červené Janovice a ocenit vzájemnou 
komunikaci a spolupráci. 
Uměl byste si představit, že byste se vrátil ke své původní 
profesi?
Myslím, že ano. Vystudoval jsem zeměměřickou průmyslovku a 
následně obor katastr nemovitostí. Před funkcí starosty jsem 
byl původně geodet a pak jsem pracoval na Katastrálním 
úřadě v Kutné Hoře. Katastr nemovitostí se za více než sto let 
postupně proměnil, ale základy jsou stejné a podobné je to i 
se zápisy a zákresy změn do tohoto katastru. V posledních 
letech se pokročilo především s digitalizací katastrálních map, 
ale tím, že jsem se podílel na vzniku prvních digitálních map na 
okrese, tak bych to snad ještě v hlavě oprášil. 
Funkce starosty zabírá jistě hodně času, jak odpočíváte, najdete 
čas na nějaké koníčky?
Pokorně si myslím, že jsou i časově náročnější profese, a tak 
ano, volný čas mi zbývá a na odpočinek ho jistě potřebuje 
každý člověk. Volný čas věnuji převážně rodině, to je důležité. 
Kolem domu je také neustále hodně práce. A mé koníčky? Tím 

největším, od dětských let, jsou 
z á v o d y p o š t o v n í c h h o l u bů . 
Koníček, který má velké kouzlo, 
které nelze úplně přiblížit. Ale je to 
zároveň časově náročné, protože 
z á v o d n í h o l u b i p o t ř e b u j í 
každodenní péči i mimo závodní 
sezónu. Také s oblibou cestuji po 
naší zemi a miluji putování v 
horách. Mám rád sport, teď už 
pasivně a rockovou hudbu. A zajít s 
kamarády na pivo a popovídat 
považuji také za příjemný relax. 

Máte nějaký sen/přání, co byste chtěl ještě ve vedení obce 
dosáhnout?
Určitě bych si do budoucna přál, aby v naší obci byla 
zachována současná nabídka a rozsah služeb a obslužnost 
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Historické okénko 
Nečekané poklady na nečekaných místech. Tak by se dal 
popsat náhodný objev malé čtvercové fotografie kostela sv. 
Martina, vyfoceného z dnes již zaniklé části farní zahrady. 
Idylická zimní momentka byla zachycena v  roce 1944 tehdy 
čerstvě ustanoveným farářem P. Josefem Čápem, který předtím 
působil jako kaplan kutnohorské farnosti. Díky tomu se 
fotografie našeho kostela objevila mezi početnými snímky, na 
nichž P. Čáp zvěčnil hlavně průběh oprav kostela sv. Jakuba 
v Kutné Hoře. 
Za zapůjčení snímku děkujeme Mgr. Jaroslavu Bouškovi, 
sekretáři kutnohorského arciděkanství 

Jana Vyčítalová - kronikářka obce 

V registračním procesu si můžete 
sami nastavit, jaké typy informací 
vás zaj ímaj í (např. kultura, 
doprava, majitelé zvířat).  

Doporučujeme vyplnit vaše 
telefonní číslo a ulici, abychom 
vás mohli rychle varovat v 
případě nečekaných událostí 
(např. havárie vody, přívalové 
deště apod.). Vaše údaje jsou v 
bezpečí a v souladu s GDPR. 
Více na: 

www.munipolis.cz 

Redakční tým 

Červenojanovické listy pro Vás 
připravují a editují Anita a Daniel 
Krulišovi, členy redakční rady 
jsou Miroslav Ptáček, Kateřina 
Krulišová a Jana Vyčítalová. Máte-
li zájem o inzerci, nebo byste rádi 
dali vědět o zajímavé akci, popř. 
aktivitě v obci, neváhejte nás 
kontaktovat na adrese:  
redakce.cjlisty@seznam.cz  

obce. Aby se i nadále co nejlépe 
dařilo našim školským zařízením, 
zaměstnavatelům i všem spolkům. 
Prostě aby se lidem v naší obci žilo 
dobře.  
No a tou velkou výzvou je stavba 
čistírny odpadních vod a kanalizace v 
obci. Myslím, že by se jednalo o 
historicky největší investiční akci. Je 
třeba vzít na vědomí, že se tato 
realizace neobejde bez dotační 
podpory, spolupráce se společností 

VHS, ale také dojde k zadlužení obce. V současné době ještě 
probíhají jednání s několika vlastníky pozemků, ale samotná 
projektová dokumentace už finišuje. 

Anita Krulišová - Redakce ČJ listy

http://www.munipolis.cz
mailto:redakce.cjlisty@seznam.cz
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